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شناسایی ۱۳۰ بیمار جدید کرونا در کشور
طبق اعلام وزارت بهداشــت، در طول یک شبانه روز، ۱۳۰ بیمار جدید مبتلا به 
کووید-۱۹ در کشــور شناسایی شده اند و خوشبختانه هیچ یک از بیماران مبتلا 
به کرونا در کشــور جان خود را از دست ندادند.به گزارش مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رســانی وزارت بهداشــت، از روز ۲7 دی ماه تا روز ۲۸ دی ماه و بر اساس 
معیارهای قطعی تشــخیصی، ۱۳۰ بیمار جدید مبتلا به کووید-۱۹ در کشــور 
شناسایی و ۴۹ نفر از آنها بستری شدند.بر این اساس مجموع بیماران کووید-۱۹ 
در کشور به 7 میلیون و ۵۶۲ هزار و ۹۹۸ نفر رسید.همچنین در طول یک شبانه 
روز، هیــچ یک از بیماران کووید-۱۹ در کشــور جان خود را از دســت ندادند و 
مجموع جان باختگان این بیماری، در عدد ۱۴۴ هزار و 7۲۸ نفر ماند.خوشبختانه 
تــا روز ۲۸ دی ماه هفت میلیون ۳۳۶ هــزار و ۸۸۴ نفر از بیماران، بهبود یافته 
یا از بیمارستان ها ترخیص شــده اند. ۲۰۲ نفر از بیماران مبتلا به کووید-۱۹ در 
بخش های مراقبت های ویژه بیمارســتان ها تحت مراقبت قرار دارند. تا کنون ۵۴ 
میلیون و ۹۱۲ هزار و ۴7۵ آزمایش تشــخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده 
اســت.همچنین تا روز ۲۸ دی ماه ۶۵ میلیون و ۱7۵ هزار و 7۸۱ نفر دوز اول، 
۵۸ میلیــون و ۵77 هزار و ۱۰۰ نفــر دوز دوم و ۳۱ میلیون و ۵۶۰ هزار و ۲۹۴ 
نفر، دوز سوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق 
شــده در کشــور به ۱۵۵ میلیون و ۳۱۳ هزار و ۱7۵ دوز رســید. در یک شبانه 
روز ۶ هزار و ۴7۹ دوز واکســن کرونا در کشــور تزریق شده است.در حال حاضر 
هیچ یکی از شهرستان های کشور در وضعیت قرمز قرار ندارد . ۱۲ شهرستان در 
وضعیت نارنجی، ۱۴۳ شهرســتان در وضعیت زرد و ۲۹۳ شهرستان در وضعیت 

آبی قرار دارند.

فراخوان مشمولان اعزامی پایه خدمتی بهمن ماه
ســازمان وظیفه عمومی فراجا در اطلاعیه ای اعلام کرد: کلیه مشــمولان دارای 
برگ آماده به خدمت به تاریخ بهمن ماه سال ۱۴۰۱ می بایست در محل و مراکز 
مندرج در برگ معرفی نامه مشمولان حضوریابند.به گزارش ایسنا، سازمان وظیفه 
عمومی فراجا در اطلاعیه ای اعلام کرد: کلیه مشمولانی که برگ آماده به خدمت 
به تاریخ بهمن ماه ســال ۱۴۰۱دریافت کرده اند،می بایست با مراجعه به یکی از 
دفاتر خدمات الکترونیک انتظامی )پلیس+۱۰( ، برگ معرفی نامه مشــمولان به 
مراکز آموزش را دریافت و برابر اطلاعات مندرج درآن اقدام کنند.این دســته از 
مشــمولان می بایست روز شنبه یکم بهمن ماه ســال ۱۴۰۱ درساعت، محل و 
مراکزی که در برگ معرفی نامه مشمولان اعلام شده ، حضور یابند و به خدمت 
دوره ضرورت اعزام شوند.مشمولان اعزامی می بایست کارت تزریق واکسیناسیون 
کووید ۱۹ و واکســن مننژیت و دوگانه را در روز اعزام به همراه داشــته باشند.
مشــمولان می بایست اصل مدارک مورد نیاز اعم از برگ آماده به خدمت، برگ 
محل مراجعه، برگ واکسیناســیون، کارت ملی و شناســنامه، مدارک مربوط به 
شرایط خاص را به همراه خود داشته باشند.براساس گزارش پایگاه خبری پلیس،  
در این اطلاعیه آمده است عدم حضور به موقع در زمان و محل های تعیین شده، 
غیبت محســوب شده و برابر ماده ۱۰ و ۵۸ قانون خدمت وظیفه عمومی با آنان 

رفتار خواهد شد.

کاهش دما در تهران از امروز
بر اســاس اعلام اداره کل هواشناسی استان تهران با توجه به سکون نسبی جو و 
ماندگاری هوای سرد در صورت عدم مهار کانون های تولید و انتشار آلاینده های 
ثابت و متحرک ، افزایش آلودگی هوا به ویژه در ساعات پرتردد در مناطق شهری 
پرجمعیت و صنعتی استان مورد انتظار است.به گزارش ایسنا بررسی نقشه های 
هواشناسی تصاویر ماهواره ای و خروجی مدل های پیش یابی عددی طی چند روز 
آینده در سطح استان آسمان صاف تا کمی ابری در برخی مناطق گاهی با وزش 
باد ملایم پیش بینی می شــود.با توجه به سکون نسبی جو، عدم وزش باد قابل 
ملاحظه و ماندگاری هوای ســرد در صورت عدم مهار کانون های تولید و انتشار 
آلاینده هــای ثابت و متحرک افزایش آلودگی و کاهــش کیفیت هوا به ویژه در 
ساعات پرتردد در مناطق شهری پرجمعیت و صنعتی استان مورد انتظار است.در 
ارتفاعات و نواحی کوهستانی نیز با توجه به رطوبت کافی و ماندگاری هوای سرد تا 
پایان هفته شاهد پدیده مه و یخبندان کاهش دید و یخزدگی شبانه خواهیم بود و 
برای ارتفاعات شرق استان در روزهای جمعه و شنبه و یکشنبه بارش پراکنده برف 
پیش بینی می شود.از امروز تا یکشنبه )۲۹ دی تا ۲ بهمن ( کاهش تدریجی دما 
بویژه دمای روزانه پیش بینی می شود.آسمان تهران امروز )۲۹ دی ( صاف و غبار 
محلی و در بعضی ساعت ها غبارآلود با حداقل دمای ۲- و حداکثر دمای ۸ درجه 
سانتیگراد و طی  فردا )۳۰ دی( صاف و غبار محلی و دربعضی ساعت ها غبارآلود با 

حداقل دمای ۲- و حداکثر دمای 7 درجه سانتیگراد پیش بینی می شود.

آبگیری سد چم شیر و تشکیل وزارت محیط زیست 
کذب است

رئیس ســازمان محیط زیست گفت: از خبر آب گیری سد چمشیر اطلاعی ندارم 
و این موضوع را تکذیب می کنم.به گزارش ایسنا، علی سلاجقه در حاشیه جلسه 
دیروز هیئت دولت در جمع خبرنگاران درباره آب گیری سد چمشیر اظهار کرد: 
از وزارت نیرو به دنبال راستی آزمایی این موضوع بوده و آن را پیگیری می کنیم.از 
بحث آبگیری اطلاعی ندارم. ما موضع خودمان را اعلام کردیم و هنوز در مرحله 
رفت و برگشت مکاتبات هستیم. از موضوع آب گیری اطلاعی ندارم و این موضوع 
را تکذیب می کنم.وی در پاســخ به این سوال که آیا قرار است سازمان حفاظت 
محیط زیســت تبدیل به وزارتخانه شود، گفت: خیر. به هیچ وجه چنین چیزی 

مطرح نیست و چنین موضوعی از ریشه کذب است.

حق الجلسه ۱۸ میلیون تومانی
 اعضای شورای شهر تهران

رئیس شــورای اسلامی شهر تهران از بررسی جزئیات فیش حقوقی رئیس دفتر 
عضو شورای شهر تهران توسط دستگاه های نظارتی و شورای شهر تهران خبر داد و 
گفت: حق الجلسه قانونی اعضای شورای شهر تهران حدود ۱۸ میلیون تومان است.

به گزارش ایســنا، مهدی چمران در حاشیه نشست خبری در خصوص جزئیات 
برنامه چهارم شــهر تهران در جمع خبرنگاران در پاســخ به سوالی در خصوص 
بررسی موضوع انتشار فیش حقوقی رئیس دفتر یکی از اعضای شورای شهر تهران، 
گفت: اعلام شــده که این موضوع رسیدگی شود. ما هم رسیدگی خواهیم کرد و 
گفته ایم که فیش را بیاورند تا جزئیات را بررســی کنیم تا متوجه شویم چگونه 
به این مبلغ رســیده و چه میزان از آن معوقه بوده است.وی افزود: البته در حال 
حاضر این فرد لغو قرارداد شــده و علت اصلی دلیل نوع استخدام بوده که نباید 
این کار انجام می شده است.وی در پاسخ به سوالی در خصوص برگشت مبالغ اخذ 
شده، گفت: در خصوص برگرداندن حقوق ها و یا مبالغ سیستم های نظارتی باید 
تصمیم بگیرند. البته نظر من برگرداندن مبالغ است.وی تاکید کرد: اعضای شورای 
شهر تهران حقوق ندارند بلکه حق الجلسه می گیرند که این حق الجلسه بر اساس 
قانون توسط وزارت کشور به شورای عالی استان ها ارائه می شود و شورای عالی به 
تمام کشــور و تهران این حق الجلسه را اعلام می کند.وی با اشاره به اینکه میزان 
دریافتی خود به عنوان ریاســت شورا حدود ۱۸ میلیون تومان است، گفت: ما در 
جهت قناعت در این دوره حتی برای اعضای شــورا لپ تاپ و ماشین خریداری 
نکردیم. علی رغم افزایش ۵7 درصدی حقوق کارکنان امسال بودجه شورا نسبت 
به سال قبل تنها هفت درصد اضافه شده است. به این ترتیب ما با کمال قناعت 
کار را به پیش می بریم.وی ادامه داد: هر یک از اعضای شــورا وقتی یک نفر را با 
خود می آورند این کار را می توانند انجام دهند. به این صورت که یک نفر به عنوان 
مشــاور و یا منشی و رئیس دفتر می توانند با خود بیاورند به شرط آنکه این فرد 
استخدام نمی شود و در پایان کار خود نیز با خود عضو می رود. البته برخی از اعضا 
نیز در تمام سال هایی که حضور دارند برای مشاور یا رئیس دفتر خود از پرسنل 

شهرداری که سابقه و توانایی لازم را دارند، استفاده می کنند.

»ساینا« مناسب تاکسی نیست
رئیس کمیســیون حمل و نقل شــورای شــهر تهران در مورد پیشنهاد تبدیل 
خودروی ساینا به تاکسی در پایتخت، گفت: انتخاب این خودرو به عنوان تاکسی 
مناسب نیست و باید خودرویی با قدرت موتور بالاتر و ایمنی بیشتر انتخاب شود.
جعفر تشکری هاشمی در گفت وگو با ایســنا، در مورد سرانجام تعیین یک نوع 
خودروی تولید داخل دیگر به عنوان تاکسی گفت: در جلسه ای با حضور مدیران 
حمل و نقلی شهرداری تهران، موضوع استفاده از خودروی ساینا به عنوان تاکسی 
مطرح شد که بنده با این انتخاب مخالفت کردم.وی با بیان اینکه خودروی ساینا، 
حجم موتور کمی دارد و اتاق آن ضعیف است، افزود: انتخاب این خودرو به عنوان 
تاکسی مناسب نیست، چراکه باید خودرویی با قدرت موتور بالاتر و ایمنی بیشتر 

انتخاب شود تا بتواند در معابر پست و بلند تهران به راحتی تردد کند. 

اخبار کوتاه
با بیان لزوم بازنگری در بودجه دارویاری در ۱۴۰۲ مطرح شد

خطر ناپایداری در زنجیره تامین دارو

تضییع حقوق معلولان در لایحه بودجه ۱۴۰۲

کاهش بودجه تعرفه گذاری خدمات پرستاری در۱۴۰۲ 

عدالت در پرداختی ها؛ مطالبه جدی پرستاران

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران خبر داد

اجرای طرح »کهاب« در سه جایگاه سوخت پایتخت

مدیرکل امور دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو با 
بیان اینکه اگر الزامات طرح دارویاری رعایت نشود، پایداری 
زنجیره تامین دارو بهم می ریزد، بر لزوم بازنگری در اعتبارات 
طرح دارویاری برای سال آینده، تاکید کرد.به گزارش ایسنا، 
دکتر محمد پیکان پور درباره وضعیت ذخایر دارویی، گفت: 
باتوجه به شــرایطی که متاســفانه در مهر ماه اتفاق افتاد و 
برخی کمبودهای دارویی حتــی در برخی داروهای روتین 
مانند اســتامینوفن و بروفن و... ایجاد شد، اما در این بازه دو 
ماهه گذشته اقدامات شبانه روزی در حال انجام بوده که این 
کمبودها رفع شود. به طور مثال میزان تولید استامینوفن از 
یــک میلیون و ۲۰۰ در مهر ماه به بیش از هفت میلیون در 
آبان و آذر رسیده است. میزان تولید سوسپانسیون بروفن از 
۳۰۰ هــزار عدد در مهر ماه به دو میلیون و ۳۰۰ هزار عدد 

رسیده است.
وی بــا بیان اینکــه می توان گفت که به طــور کلی میزان 
تولیــد آنتی بیوتیک ها در کشــور پنج برابــر افزایش یافته 
است، گفت: بسیاری از خطوط تولیدی که کمبود داشتند، 
اکنون سه شــیفت دارند تولید می کنند که جای قدردانی 
از تولیدکننــدگان دارد که تمام قد پــای کار آمدند تا این 
مشــکلات مرتفع شــود. در عین حال اکنون سرم سازهای 
ما سه شیفت مشــغول فعالیتند و حتی جمعه ها هم روند 
تولیدشان را متوقف نکردند تا بازار به اشباع برسد. همزمان 
در کنار تولید، تامین کسری ها از مسیر واردات هم پیگیری 
می شود که بخشــی از کمبودها جبران شود. در عین حال 
ترخیص اقلامی که در گمرک مانده بود، به ســرعت انجام 
شــد که در این بازه زمانی دو ماهه نزدیک به ۴۰۰ میلیون 
دلار اقلامی که در گمرک مانده بود، ترخیص شد و ذخیره 
دارویی بالای شش ماه کشور از حدود ۳۰ درصد در مهر ماه 

به ۶۰ درصد در ابتدای دی ماه رسید.
پیکان پــور در ادامه درباره تعداد کمبودها دارویی، گفت: ما 
در نحوه احصاء کمبودهای دارویی تغییر رویه ای داده ایم. در 
حال حاضــر کمبودهای دارویی در همکاری با معاونت های 
غذا و داروی دانشــگاه های علوم پزشــکی از مسیر انجمن 

داروسازان استان ها به تفکیک و از مسیر شرکت های پخش، 
به انضمام گزارش های دریافتی از تی تک، احصاء شده و مورد 
پالایش قــرار می گیرد که آخرین گزارش مان در این باره تا 
دو روز دیگر منتشــر می شود. البته آنچه درباره کمبودهای 
دارویی باید مدنظر قرار گیرد، این اســت که اتفاقاتی که در 
جهت رفع مشکل کمبود انجام شده، در صورتی که الزامات 
طرح دارویاری و مواردی که از سوی رئیس جمهور تکلیف 
شده، از سوی نهادهای دیگر مورد رعایت قرار نگیرد، پایداری 

زنجیره تامین دارو را بر هم می زند. 
به طور مثــال تکلیفی که در تاریخ اول آبان ماه از ســوی 
معاون اول رئیس جمهور به بانک مرکزی در زمینه تخصیص 
۱۵ هزار میلیارد تومان تسهیلات به شرکت های داروسازی، 
اعلام شد، به این دلیل بود که سرمایه در گردش شرکت ها 

به واســطه تغییری که در نرخ ارز انجام شــد، بتواند تامین 
شــود. ۲۲ آبان ماه مجددا با بانک مرکزی مکاتبه شــده و 
7۲ ساعت فرصت داده شــد تا این ۱۵ هزار میلیارد تومان 
در دستور کار قرار بگیرد. با این حال بانک مرکزی در تاریخ 
ششــم آذر ماه با بانک های عامل مکاتبــه کرده که این در 
دســتور پرداخت قرار بگیرد.وی افزود: در عین حال در ۳۰ 
آذر ماه گزارش داده اند که ۱۵ هزار میلیارد تومان مورد نیاز 
صنعت داروســازی را پرداخت کردیم، اما طبق بررســی ها 
مشخص شــد که ۱۰ هزار میلیارد تومانش وام های مربوط 
به سال ۱۴۰۰ بوده که صرفا تمدید اعتبار شده و اگر طرح 
دارویاری هم اجرا نمی شد، آن اتفاق می افتاد. باید توجه کرد 
که اگر چرخه نقدینگی مورد پایش دقیق قرار نگیرد و تامین 
مالی صنعت داروســازی از ســمت نهادهای مربوطه انجام 

نشود، در وضعیت دارو اثرگذار خواهد بود. 
رئیس جمهور اخیرا در نشســتی تکلیف مصرح کردند که 
همچنان مواردی که در حوزه دارو تکلیف شــده، در دستور 
پرداخت قرار گیرد تا مشکلات دارویی مرتفع شود و پرداخت 
از جیب مردم افزایش نیابد. یک مورد از این موارد ۱۲ هزار 
میلیارد تومان بدهی بیمارســتان های ما به شــرکت های 
پخش اســت که در این زمینه تامیــن اجتماعی هم فقط 
به بخش ســرپایی اشاره می کند و اشــاره نمی کنند که در 
بستری بدهی هایشان بعضا از آذر سال گذشته یا از فروردین 
امسال هنور پرداخت نشده است. وقتی گزارش می شود که 
دارویی در  فلان بیمارستان کمبود دارد و بررسی می کنیم 
می بینیم از آنجایی که پرداخت های بیمارستان انجام نشده، 
 بیمارســتان توان مالی برای خریــد دارو را ندارد و کمبود 
مختص آن بیمارستان ایجاد شده و روی چرخه تامین دارو 

اثر گذاشته است.
پیکان پور کــه در یک برنامه تلویزیونی صحبت می کرد، در 
ادامه با تاکید بر لــزوم بازنگری در اعتبارات طرح دارویاری 
برای سال آینده، گفت: در حال حاضر بحث بودجه ۶۹ هزار 
میلیاردی برای دارویاری در سال ۱۴۰۲ مطرح شد. شایسته 
اســت که ســازمان برنامه و بودجه طبق تعهداتی که داده 
شده، عملکرد 7۳ هزار میلیارد تومانی دارویاری را که مربوط 
به سال گذشــته بود، مورد پایش قرار دهد. اینکه عملکرد 
نداشتن بیمه ها، مبنای این شود که ریال کمتری برای سال 
آینده تخصیص داده شود، مناســب نیست.وی در این باره 
تاکید کرد: باید توجه کرد که اقتضائات اقتصاد ســلامت، با 
اقتصاد کلان متفاوت اســت. در ۶۹ هزار میلیارد تومانی که 
پیش بینی شده، عملا عملکرد بیمه ها چرا کاهش یافته، به 
این دلیل بوده که بخشــی از نقدینگــی که باید به زنجیره 
تامین تزرق می شده، به موقع تزریق نشده و بخشی از دارو از 
خارج از روند دارویاری به دست بیمار رسیده است. اگر قرار 
است که در سال آینده بیمار هزینه کمتری دهد که رئیس 
جمهور هم بر آن تاکید کردند، لازم اســت که این اعداد و 
ارقام مورد اصلاح قرار گرفته و بودجه مبتنی بر برنامه باشد.

درحالیکه مطابق با قانون حمایت از حقوق افراد 
دارای معلولیت و به منظور شفاف سازی منابع 
مالــی اختصاص یافته برای اجرای این قانون و 
حمایت از افراد دارای معلولیت، سازمان برنامه 
و بودجه مکلف اســت نســبت به ایجاد ردیف 
اعتبــاری ذیل فصل رفاه اجتماعی متناســب 
بــا عناوین فصول این قانــون در لوایح بودجه 
ســنواتی اقدام کند، برخــی اظهارات حکایت 
از این دارد کــه ردیف بودجه قانون حمایت از 
حقوق معلولان در لایحه بودجه ۱۴۰۲ حذف 
شده است.به گزارش ایسنا، هفته پیش درحالی 
لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ توسط دولت سیزدهم 
به مجلس شورای اسلامی ارائه شد که به دنبال 
آن اظهاراتی مبنی بر اینکه دولت ردیف بودجه 
قانون حمایت از حقــوق معلولان را در لایحه 
بودجه ۱۴۰۲ حذف کرده، بر ســر زبان ها آمد. 
به دنبال آن، علیرضا انجلاســی، معاون توسعه 
مدیریت و منابع سازمان بهزیستی در این باره 
به ایسنا توضیح داده بود که »از آنجایی که در 
لایحه بودجه تقدیمــی دولت به مجلس ارقام 
به صورت کلی آماده اســت و بــا توجه به آن 
که بودجه ســازمان از ۱۲ هزار و ۳۰۰ میلیارد 
تومان بــه ۱۶ هزار و۶۰۰ میلیــارد تومان در 

لایحه بودجه سال آتی رسیده، بنابراین می توان 
گفت اعتبار قانون حمایت از حقوق افراد دارای 
معلولیت حذف نشده و در سر جمع اعتبارات 
ســال ۱۴۰۱ لحاظ و در لایحه بودجه ســال 
۱۴۰۲ پیش بینی شده است«. این در حالیست 
که به دنبال انتشار برخی اخبار مبنی بر حذف 
ردیف بودجــه قانون حمایــت از حقوق افراد 
دارای معلولیت در لایحه بودجه ســال ۱۴۰۲، 
علی همت محمودنژاد- ســخنگوی شبکه ملی 
تشــکل های معــولان جســمی و حرکتی در 
واکنش به این موضوع به ایسنا گفت: این اقدام 
نقض قانون حقوق افــراد دارای معلولیت بوده 
و ممکن است مخاطراتی را برای اجرای قانون 
حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت به همراه 

داشته باشد.
وی افزود: بــه دلیل حذف ردیف بودجه قانون 
حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت در لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۲، سازمان بازرسی کل کشور 
را در جریان این موضوع قرار داده ایم و سازمان 
بازرســی کل کشــور نیز با افرادی که در این 
موضوع مرتبط هستند سوالات خود را مطرح 
کرده اســت. همچنین شبکه ملی تشکل های 
معلــولان جســمی و حرکتی در نامــه ای به 

مخبر، معاون اول رئیس جمهوری، از ایشــان 
خواســته در بودجه سنواتی سال های آینده به 
هیچ عنوان اجازه این اشتباه فاحش را ندهند.
سخنگوی شــبکه ملی تشــکل های معلولان 
جســمی و حرکتی در این راستا از کمیسیون 
تلفیق مجلس نیز خواست چنانچه امکان جدا 
کردن ردیف بودجه قانــون حمایت از حقوق 
افراد دارای معلولیت از ســرجمع بودجه۱۴۰۲ 
سازمان بهزیســتی وجود دارد، اقدامی لازم به 
منظور حفظ حقوق افراد دارای معلولیت انجام 

دهد.
محمودنــژاد همچنین از معاونت پشــتیبانی 
سازمان بهزیســتی که وظیفه مسائل مربوط 
به بودجه معلولان را پیگیری می کند خواست 
حداکثر تلاش خــود را به منظور جلوگیری از 
تضییع حقــوق افــراد دارای معلولیت و رفع 
تشــویش و نگرانی فعالان مدنی و خانواده های 
افراد دارای معلولیت کشور به عمل آورده و در 
این خصوص اطلاع رسانی لازم را انجام دهد.وی 
با طرح این پرسش که چرا مبلغ و ردیف بودجه 
قانون حمایت از حقــوق افراد دارای معلولیت 
به طور جداگانه در لایحه بودجه لحاظ نشــده 
اســت، به ماده ۳۰ قانون مبنــی بر اینکه »به 

منظور شفاف سازی منابع مالی اختصاص یافته 
برای اجرای این قانون و حمایت از افراد دارای 
معلولیت، سازمان برنامه و بودجه مکلف است 
نسبت به ایجاد ردیف اعتباری ذیل فصل رفاه 
اجتماعی متناسب با عناوین فصول این قانون 
در لوایح بودجه ســنواتی اقدام کند« اســتناد 
کرد.سخنگوی شبکه ملی تشکل های معلولان 
جســمی و حرکتی با اشــاره به اینکه نظارت 

بر اجــرای قانون به عهده معــاون اول رئیس 
جمهوری اســت، تصریح کرد: علاوه بر رئیس 
ســازمان بهزیســتی و وزیر تعاون کار و رفاه 
اجتماعی، بودجه اجرای قانون حمایت از حقوق 
معلولان متناسب با ماده ۳۱ اجرای این قانون 
بایــد به تصویب معــاون اول رئیس جمهوری 
رسیده و ســپس در لایحه کلی بودجه دولت 

گنجانده شود.

قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری سرانجام پس از حدودا 
۱۵ ســال درحالی از تیرماه امسال برای اجرا ابلاغ شد که 
تکلیف شده بود معیار محاسبه مبالغ از اول دی ماه ۱۴۰۰ 
باشــد؛ موضوعی که ســرانجام در روزهای منتهی به روز 
پرستار و البته بدون ضابطه مشخص، به شکل علی الحساب 
پرداختی هایــی نامنظم در اختیار پرســتاران قرار گرفت و 
گلایه هایی را رقم زد؛ این درحالیست که به اذعان مسوولان 
نظام پرستاری اعداد و ارقام بودجه ای اجرای این قانون برای 

۱۴۰۲ نیز واقعی نبوده و ناقص است...
به گزارش ایســنا، پس از آنکه مقرر شــد تا معیار محاسبه 
کارانه پرســتاران بر اســاس قانون تعرفه گذاری خدمات از 
ابتدای دی ماه سال ۱۴۰۰ باشــد، سرانجام با رایزنی های 
انجام شــده توســط معاونت پرســتاری وزارت بهداشت و 
ســازمان نظام پرســتاری، بودجه درنظر گرفته شده برای 
این کار ۵۲۰۰ میلیارد تومان درنظر گرفته شد. این بودجه 
برای یک ســال کامل ۱۴۰۱ و سه ماه پایانی ۱۴۰۰ مقرر 
شده بود؛ هرچند که تاکنون و با گذشت یک سال از زمانی 
کــه به عنوان معیــار برای پرداخت ها درنظر گرفته شــد، 
همچنان تنها معوقات چندماه پرداخت شــده است.اما این 
شــیوه پرداختی زمانی مشکل ســاز می شود که قرار باشد 
ایــن پرداخت های نامنظم در شــرایطی کــه حتی برخی 
بیمارســتان ها هنوز سیستم ثبت خدمات پرستاری کاملی 
ندارند، معیاری برای محاسبه بودجه تعرفه گذاری خدمات 
پرســتاری در سال ۱۴۰۲ باشــد. بودجه پیشنهادی برای 
اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری برای سال آتی 
۴۸۰۰ میلیارد تومان برآورد شده است؛ رقمی که از بودجه 
ســال جاری با وجود اجرای ناقص قانون نیز کمتر است.در 
همین باره حمیدرضا عزیزی _ معاون توســعه و مدیریت 
منابع ســازمان نظام پرستاری،  در گفت وگو با ایسنا، گفت: 

بر اســاس بند »ی« تبصره ۱7 لایحه بودجه ۱۴۰۲، تعرفه 
خدمات پرستاری در سرانه بیمه خدمات درمانی و سلامت 
قرار گرفته اســت که در واقع با این اقــدام یکی از اهداف 

راهبردی ما در سازمان نظام پرستاری محقق شده است.
وی افزود: با توجه به اینکه در لایحه بودجه ۱۴۰۲، وزارت 
بهداشت با ۲7۳ هزار میلیارد تومان دارای بالاترین بودجه 
بین دستگاه های دولتی است، توقع می رود برای این مطالبه 
جدی پرستاران که در اصل موضوع کلیدی برای بخش قابل 
توجهی از بدنه نظام سلامت است، متناسب با نقش آفرینی 

و زحمات آنها ارزش گذاری و عدالت رعایت شود.
او تاکید کرد: از جهتی قرار گرفتن تعرفه خدمات پرستاری 
در سرانه بیمه خدمات درمانی و سلامت، به معنای تامین 
منابع پایدار و پشــتوانه قوی اجرای قانــون تعرفه گذاری 
خدمات پرســتاری اســت؛ به نحوی که می تــوان از این 
اقــدام به عنوان کاری تاریخی یاد کــرد و این امر برای ما 
بســیار ارزشمند اســت. امیدواریم مجلس شورای اسلامی 
این موضوع را نه تنها تایید کند، بلکه بودجه مناســبی هم 
بــرای این کار در نظر بگیرد.عزیزی با تاکید بر اینکه مبالغ 
اعلام شده در لایحه بودجه ۱۴۰۲ برای قانون تعرفه گذاری 
خدمات پرستاری باید مورد رایزنی قرار گیرد، تصریح کرد: 
لازم اســت عدد اعلام شده هم برای سال آتی و هم به طور 
کلی افزایش متناسب و سالانه داشته باشد و به واقعیت های 

جامعه نزدیک شود.
وی به چالشــی که در زمینه اجرای قانــون تعرفه گذاری 
خدمات پرستاری در ســال جاری وجود داشت اشاره کرد 

و گفت: HISهای بیمارســتانی امسال آمادگی لازم برای 
اجرای طرح را نداشــتند و به همیــن دلیل در بخش قابل 
توجهی از بیمارستان های کشور، خدمات پرستاری به ثبت 
نرسید و این خود سبب شد که در مرحله رسیدگی به اسناد 
و ورود به بیمه هــای پایه مقداری اطلاعات و برآورد آنها با 
مشکل مواجه شــود.وی افزود: اگر بستر کار فراهم بود که 
خدمات پرستاری از اول ســال ۱۴۰۱ در HISها به ثبت 
برسد، قطعا برآورد مالی بیشتری برای بودجه ۱۴۰۲ صورت 
می گرفت. الان کار ناقص اجرا شده است و این مبالغ سال 
۱۴۰۱ نباید ملاک عمل سال آتی قرار گیرد.معاون توسعه 
و مدیریت منابع ســازمان نظام پرستاری،  تاکید کرد: توقع 
ما این است که مجلس شورای اسلامی و کمیسیون تلفیق، 
بودجه مناســبی برای تعرفه گذاری خدمات پرستاری در 
ســال ۱۴۰۲ قائل شوند تا همکاران ما شاهد ارتقای نسبی 

دریافتی های خود باشند.
او درباره عدد پیشنهادی سازمان نظام پرستاری برای اجرای 
قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری در ۱۴۰۲، اظهار کرد: 
بر اساس کارشناسی هایی که در ســازمان نظام پرستاری 
انجام شــده اســت؛ مبلغ مورد نیاز برآورد شده حداقل دو 
برابر بودجه سال جاری تخمین زده شده است. در سال آتی 
طبق مدلی که پیش بینی شــده است مبالغ کارانه و تعرفه 
گذاری خدمات پرستاری، ادغام می شوند و با توجه به اعداد 
و ارقام فعلی توقع داریم بودجه فعلی در ســال بعد حداقل 
دو برابر شــود.وی افزود: رقمی که در حال حاضر در لایحه 
بودجه ۱۴۰۲ آمده اســت بر اساس اطلاعات ثبت شده در 

مجموعه شورای عالی بیمه، توسط سازمان برنامه و بودجه 
در نظر گرفته شده است که قطعا این کار ناقص است چون 
همین الان در بخش خصوصی، تامین اجتماعی و بسیاری 
از بیمارســتان های نیروهای مســلح، قانون تعرفه گذاری 
خدمات پرســتاری و ثبت خدمات صورت نگرفته است که 
این امر قطعا برآوردهای مالی بودجه سال آتی را با کاستی 
و چالش مواجه کرده و سبب شده مبلغ در نظر گرفته شده 

از واقعیت ها دور باشد.
او با گلایه از ســازمان تامین اجتماعــی برای عدم اجرای 
قانــون تعرفه گذاری خدمات پرســتاری در ســال جاری، 
اظهارکرد: سازمان تامین اجتماعی چیزی که قانون رسمی 
کشور است و آیین نامه های آن در هیئت دولت به تصویب 
و ابلاغ رسیده است را اجرا نکرده است و این مسئله باید هر 

چه زودتر حل شود. 
ما اکنون در نشســت ها و کارشناســی های متعددی که با 
بیمارستان های دولتی و غیر دولتی داشتیم متوجه شدیم 
بســیاری از بیماران و مراجعه کنندگان آنها تحت پوشش 
بیمه تامین اجتماعی هستند و پرداختی هایی از سوی بیمه 
تامین اجتماعی صورت نگرفته و پرســتاران از این موضوع 
گلایه مند هستند. وی در خاتمه بیان کرد: امیدواریم برای 
ســال آتی قانون تعرفه گذاری خدمات پرســتاری هم در 
مراکز درمانی و بیمارســتان ها و هم خارج از بیمارستان ها 
اجرایی شود، زیرا یکی از اولویت های ما تحت پوشش بیمه 
رفتن خدمات پرســتاری در بعُد کلان است و پرستاری در 
منزل هم علــی القاعده جزئی از آن اســت که امیدواریم 
بــا قرارگیری تعرفه گذاری خدمات پرســتاری در ســرانه 
سلامت، این بخش مغفول مانده هم احیا شود تا مردم هم 
در بیماستان و هم در خانه، خدمات پرستاری را با پوشش 

بیمه ای دریافت کنند.

مدیرکل حفاظت محیط زیســت اســتان تهران گفت: در 
تهران ۱۴۰ جایگاه ســوخت داریم که تنها در سه جایگاه 
طرح کهاب اجرا شده اســت. از بین ۳۲۰ جایگاه سوخت 
استان تهران تاکنون ۲۰ جایگاه موفق به اجرای طرح کهاب 
شده اند.به گزارش ایســنا علیرضا مزینانی افزود: در بودجه 
۱۴۰۲ برای هر یک از دستگاه های متولی قانون هوای پاک 
بودجه ای اختصاصی در نظر گرفته شــده است علاوه بر آن 

۳ میلیارد دلار پیش بینی شده است.
وی در ادامه گفت: در گذشــته نیــز اقداماتی برای اجرای 
قانون هوای پاک انجام شــده اســت. این دسته از اقدامات 
نیاز به بودجه چندانی نداشت. به عنوان نمونه دستگاه هایی 
مانند وزارت راه و شهرســازی و فراجا با همکاری یکدیگر 
کنارگذرهایی مانند گرمســار، قم به آبیــک احداث کرده 
بودند.مزینانی درباره مهمترین عوامل آلودگی هوای تهران 
گفت: بارگذاری بیش از حد یکی از مشــکلات مهم تهران 
اســت. تهران از نظر مساحت سی امین اســتان اما از نظر 
جمعیت نخستین استان محســوب می شود. شهرک های 
صنعتی زیادی هم در این استان وجود دارد. از سوی دیگر 
خودروهای فرســوده زیادی در آن تــردد می کنند. بیش 
از دو میلیون و ۵۰۰ دســتگاه موتورسیکلت و دو میلیون 
دستگاه خودرو فرسوده محســوب می شوند علاوه بر اینها 

اتوبوس های فرســوده زیادی نیز در پایتخت در حال تردد 
هستند.وی درباره کیفیت سوخت در تهران گفت: در حال 
حاضر ســوخت یورو۴ در تهران مصرف می شود اما میزان 
مصرف سوخت بســیار بالاســت. در حالی که خودروهای 
اســتاندارد کشــورهای دیگر در ۱۰۰ کیلومتر شش لیتر 
بنزین مصرف می کنند اما این آمار برای خودروهای ساخت 
کشور هشــت تا ۹ میلیون لیتر در هر ۱۰۰ کیلومتر است 
و خودروهای فرسوده ۱۲ تا ۱۳ لیتر مصرف سوخت دارند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست اســتان تهران با اشاره به 
اهمیت توســعه حمل و نقل عمومی اظهار کرد: زمانی که 
در کارگــروه اضطرار آلودگی هوا اجــرای طرح زوج و فرد 
را از در منازل مصوب می کنیم لازم اســت وســایل حمل 
و نقل عمومی مناســب و کافی در اختیار باشــد تا مردم 
ناگزیر به اســتفاده از وســایل نقلیه شخصی نشوند این در 
حالیســت که ما خودروهای تک سرنشین زیادی در تهران 
داریم.مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران در ادامه 
اظهارکرد: یکی از مهمترین تکالیف در نظر گرفته شده در 

قانون هوای پاک، توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی است 
و باید شرایط به گونه ای فراهم شود که تا ۸۰ درصد مردم 
از این ناوگان برای رفت و آمد استفاده کنند.وی اضافه کرد: 
در حال حاضــر به ۱۰ تا ۱۲ هزار دســتگاه اتوبوس برای 
شــهر تهران نیازمندیم این در حالیست که حدود ۲۰۰۰ 
اتوبوس در تهران در حال تردد هســتند.مزینانی در مورد 
تکالیــف وزارت نفت بر اســاس قانون هــوای پاک، گفت: 
مهمتریــن وظیفه این وزارتخانه در حوزه تامین ســوخت 
استاندارد اســت علاوه بر آن این وزارتخانه مسوول اجرای 
طرح کهاب )کاهش، هدایت، انتقال و بازیافت بخار بنزین( 
اســت. از ســال ۹۶ دو نوبت طرح کهاب برای وزارت نفت 
تمدید شــده در صورتی که اکنون باید اجرا و نهایی شده 
باشد اما دوباره اجرای این طرح تمدید شده است.وی اضافه 
کرد: در تهران ۱۴۰ جایگاه ســوخت داریم که تنها در سه 
جایگاه طرح کهاب اجرا شــده اســت. از بین ۳۲۰ جایگاه 
سوخت اســتان تهران تاکنون ۲۰ جایگاه موفق به اجرای 
طرح کهاب شــده اند این در حالیست که اگر »کهاب« در 

حدود ۱۰ درصد از جایگاه های شــهر تهران اجرا شــود، تا 
حدود ۱۰ درصد بر کاهش بخارات بنزین تاثیر دارد.مزینانی 
درباره مدیریت پسماند در تهران اظهار کرد: روزانه 7۰۰۰ 
تن زباله خانگی در تهران به جایگاه های دفع پسماند منتقل 
می شوند. هر جا که زباله باشد، گاز متان نیز تولید می شود 
اما این موضوع ربطی به پســماند سوزی ندارد. برخی افراد 
کالاهایی مانند لاســتیک ها را آتش می زننــد تا به فلزات 
داخل آن به منظور فروش دســت پیــدا کنند. به این کار 
پسماندسوزی گفته می شود.وی افزود: در برخی کشورهای 
دارای تکنولوژی اســتفاده از گاز متان که به بهره گیری از 
این گاز نیاز دارند از آن اســتفاده می شــود اما ما در ایران 
کمتر از این گاز اســتفاده می کنیم.مزینانی تاکید کرد: گاز 
متان یک گاز گلخانه ای اســت اما بر آلودگی کنونی هوای 
تهــران تاثیری ندارد.وی ضمن اینکــه روزانه ۵۰ هزار تن 
نخاله ســاختمانی نیز داریم، گفت: در ایران تنها زباله های 
خطرناک مانند زباله های پزشکی سوزانده می شوند.مزینانی 
درباره وظایف شــهرداری بر اساس قانون هوای پاک گفت: 
شهرداری تهران لازم اســت علاوه بر اتوبوس اقداماتی در 
حوزه نوسازی تاکسی، موتورسیکلت و توسعه خطوط مترو 
انجام دهد. به عنوان نمونه می تواند از موتورســیکلت های 

برقی برای پیک های موتوری استفاده کرد.


